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邮编：201210 出生: 1988 年 6 月

研究领域 劳动经济学，人口经济学，发展经济学，应用微观经济学

教育历史 加州大学洛杉矶分校（洛杉矶，加利福尼亚州，美国）

经济学博士（2015 年 6 月）
经济学硕士（2012 年 6 月）

北京大学（北京，中国）

经济学学士（2010 年 6 月）
应用数学学士（双学位，2010 年 6 月）

学术经历 上海科技大学，创业与管理学院

副教授，2020 年 7 月——至今

暨南大学，经济与社会研究院

副教授，2019 年 10 月——2020 年 6 月
助理教授，2016 年 10 月——2019 年 9 月

西安交通大学，金禾经济研究中心

助理教授，2015 年 9 月——2016 年 9 月

专业组织 Journal of Population Economics, 副主编，2021 年 12 月——至今

Fellow of Global Labor Organization, 2018 年 3 月——至今

论文发表 “Evaluating the Effects of a Massive Rural Education Expansion in Pre-reform China.” (with
Ziying Fan, Xiaomin Gu, and Li-An Zhou). 2024. Journal of Population Economics, Vol.37.

“The Timing of First Marriage and Subsequent Life Outcomes: Evidence from a Natural
Experiment.” (with Yi Zhao). 2022. Journal of Comparative Economics, Vol.50(3), 713–731.

“Motherhood and Gender Wage Differentials within a Chinese Firm.” (with Hong Zhang
and Li-An Zhou). 2021. Economic Development and Cultural Change, Vol.70(1), 283–320.

“The Long-Term Consequences of China’s “Later, Longer, Fewer” Campaign in Old Age.”
(with Hanming Fang). 2021. Journal of Development Economics, Vol.151, 102664.
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“Arrival of Young Talents: Send-Down Movement and Rural Education in China.” (with
Ziying Fan, Xiaomin Gu and Li-An Zhou). 2020. American Economic Review, Vol.110(11),
3393–3430.
• A reply in response to a comment by Guan Gong, Gordon G. Liu, Ding Lu, James G.

Wen, and Huizhong Zhou—
“Arrival of Young Talent: The Send-down Movement and Rural Education in China:
Reply.” (with Ziying Fan, Xiaomin Gu and Li-An Zhou). 2021. Available as SSRN
Working Paper 3787288.

• A further reply in response to their further comment—
“Arrival of Young Talent: The Send-down Movement and Rural Education in China:
Further Reply.” (with Ziying Fan, Xiaomin Gu and Li-An Zhou). 2021. Available as
SSRN Working Paper 3917492.

“The Power of the Government: China’s Family Planning Leading Group and the Fertility
Decline since 1970.” (with Yingfei Huang). 2020. Demographic Research, Vol.42, 985–1038.

“Estimating Returns to Education in Urban China—Evidence from a Natural Experiment in
the Schooling Reform.” (with Sheng Jiang and Li-An Zhou). 2020. Journal of Comparative
Economics, Vol.48(1), 218–233.

“Explaining the Decline of the U.S. Saving Rate: the Role of Health Expenditure.” (with
Maurizio Mazzocco and Béla Személy). 2019. International Economic Review, Vol.60(4),
1823–1859.

“Does Raising Family Income Cause Better Child Health? Evidence from China.” (with
Xiaoyan Lei, Li-An Zhou). 2017. Economic Development and Cultural Change, Vol.65(3),
495-520.

‘‘县级财政负担与地方公共服务：农村税费改革的影响’’（与周黎安合作），《经济学（季刊）》，
2015 年第 2 期，417–434

‘‘劳动合同对于进城务工人员收入影响的有效性分析’’（与刘阳阳合作），《经济学（季刊）》，
2009 年第 2 期，687–712

工作论文 “Picking Up the Forgotten Information in Categorical Variables with GPTs—An Application
to Labor Market Mismatch.” (with Hanming Fang, Yi Zhao, and Zibo Zhao). 2023.

“Why Don’t Chinese Girls Choose More Prestigious Universities?” (with Sikun Dou, Hong-
bin Li, and Roujing Wu). 2023.

“Can Cultural Change Facilitate Policy? China’s Experience in Promoting Later Marriage
in the 1970s.” 2023.
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“The State of Mental Health Among the Elderly Chinese.” (with Hanming Fang). 2020.
Available as NBER Working Paper 26690.

“Never Too Old to Save? Explaining High Savings Rates among Urban China’s Elderly.”
2016.

科研项目 ‘‘性别工资差异的动态演进及形成机制：来自公司人事数据的实证研究’’，国家自然科学基金
青年科学基金项目（批准号：71903066）

其他发表 ‘‘家庭内部分工、性别歧视与性别工资差异’’，《经济资料译丛》，2017 年第 3 期，42–45

媒体文章 “Rural education and the send-down movement—A chaotic episode in China’s past paved the
way for better schooling in the countryside’’，Research Highlights of the American Economic
Association，2020.

‘‘多上一年中学能提高我们的收入吗？’’，黄埔大道西观点，2020
（转载）中国经济学教育科研网

‘‘有关计划生育的五个 ‘‘错误’’ 认知’’，澎湃/黄埔大道西观点，2020
（转载）中国经济学教育科研网

““3+1+2’’ 方案下，化学可能成为物理之后的遇冷科目’’，黄埔大道西观点/羊城派，2019

“How Do Family Planning Policies Reshape the Life of the Chinese Elderly?” (with Hanming
Fang), VoxChina, 2018
（转载）VoxDev.org, VoxEU.org, and 黄埔大道西观点

“‘‘性别歧视’’ 是女性在劳动力市场处于弱势的万恶之源么？’’，黄埔大道西观点，2017

教授课程 上海科技大学

本科生: 经济学导论（2020 秋，2021 春，2021 秋，2023 春），数据与社会（2022 春，2023
春），概率论与商业统计分析（2023 秋）

暨南大学

研究生: 应用计量软件（2017 秋，2018 秋，2019 秋）
本科生: 数据分析统计软件（2018 秋，2019 秋）

西安交通大学

研究生：健康经济学，劳动经济学（2016 春）
本科生：计量经济学（2015 秋）

匿名审稿 American Economic Journal: Applied Economics, Applied Economic Letters, British Jour-
nal of Political Science, China Economic Quarterly International, China Economic Review,
Comparative Political Studies, Economic Inquiry, Economics and Human Biology, Economics
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of Transition and Institutional Change, Health Economics, Journal of Asian Economics,
Journal of Development Economics, Journal of Comparative Economics, Journal of Eco-
nomic Behavior and Organization, Journal of Environmental Economics and Management,
Journal of Health Economics, Journal of Macroeconomics, Journal of Population Economics,
Labour Economics, Management Science, Population Research and Policy Review, Quarterly
Journal of Economics, Regional Science and Urban Economics, Research in Higher Educa-
tion, Review of Economics of the Household, World Development, 经济学（季刊）

论文演讲 2023: 上海财经大学（经济学院），上海交通大学，上海财经大学（公共经济与管理学院），
杜克大学昆山分校，浙江大学，第六届中国发展国际学术年会，上海财经大学资源与环境经

济学前沿研讨会，第七届中国劳动经济学者论坛年会

2022: 厦门大学，第五届中国发展国际学术年会，第六届中国劳动经济学者论坛年会，GLO-
IESR 联合工作坊，暨南大学（经济与社会研究院）

2021: 上海财经大学（经济学院），复旦大学（管理学院），中国人民大学（劳动人事学院），
复旦大学（经济学院）

2020: 人大-GLO 中国劳动力市场联合会议，现代劳动经济学国际研讨会，上海科技大学

2019: 上科大-港中文青年经济学家论坛，现代劳动经济学国际研讨会，武汉大学，第四届中
国发展研究双年会，计量经济学会中国会议，中国人民大学（劳动人事学院）

2018: 现代劳动经济学国际研讨会，2018 IESR 家庭与劳动经济学研讨会，芝加哥-暨南联合
计划学术研讨会，第 11 届中国经济夏季研讨班，“应对人口老龄化：制度与公共政策创新”
, 第三届 CCER 夏季高端国际研讨班，IESR-GLO 联合工作坊，上海财经大学（公共经济与
管理学院）

2017 年现代劳动经济学国际研讨会，ISER 劳动经济学研讨会，第三届人口老龄化与中国经
济研讨会，第 25 届养老金研究者年会，新兴经济中的企业，计量经济学会中国会议，西安
交通大学（金禾经济研究中心），第四届香樟经济学论坛

2016 年第 2 届香樟经济学英文论坛，上海立信会计金融学院，第 16 届中国经济学年会，劳
动经济学会第一届学术年会，“用结构方法理解中国经济”工作坊, 第二届人口老龄化与中国
经济研讨会，NBER 中国经济工作组会议，第三届中国劳动经济学者论坛

2015 年第七届中国人力资本国际研讨会，第 15 届中国经济学年会，北京大学（国家发展研
究院），中央财经大学（经济学院），“制度、改革与经济发展”国际学术研讨会

奖励荣誉 教育部第九届高等学校科学研究优秀成果奖（人文社会科学）三等奖，2024

上海市第十六届哲学社会科学优秀成果奖（学科学术优秀成果奖一等奖），2023

学院优秀服务奖，2021

上海市东方学者特聘教授，2020

IESR 最佳论文奖，2019（获奖论文：Arrival of Young Talents: Send-Down Movement and
Rural Education in China.）
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IESR 年度优秀教师，2018

人口老龄化与中国经济研讨会最佳展示奖，2016

加州大学洛杉矶分校，毕业论文年奖学金，2014-2015

加州大学洛杉矶分校，学校奖学金，2010-2011

北京大学学术希望之星，2009

北京大学休斯顿校友会奖学金，2009

上海市明日科技之星，2006


